
  

Αθήνα,  14 Μαΐου 2020 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς τους κ.κ. Υπουργούς: 

 

Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων 

 

Ανάπτυξης και Επενδύσεων 

 

Εσωτερικών 

 

 

                                          

ΘΕΜΑ: «Με σκόπιμες κωλυσιεργίες στα φετινά voucher για Βρεφονηπιακούς 

σταθμούς, ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠμεΑ, η κυβέρνηση και φέτος καταδικάζει εκατοντάδες 

χιλιάδες γονείς στην αβεβαιότητα και δεκάδες ιδιωτικούς και δημόσιους φορείς 

σε αδυναμία να συμμετέχουν στο πρόγραμμα». 

 

Από το Υπουργείο Εργασίας ανακοινώνεται συχνά το τελευταίο διάστημα, με 

περισσή μάλιστα κομπορρημοσύνη, ότι φέτος οι αιτήσεις στην Ελληνική Εταιρεία 

Τοπικής Αυτοδιοίκησης και Ανάπτυξης (ΕΕΤΑΑ Α.Ε.) για το συγχρηματοδοτούμενο 

πρόγραμμα των voucher για δωρεάν φιλοξενία των παιδιών προσχολικής ηλικίας σε 

βρεφονηπιακούς σταθμούς, δημόσιους και ιδιωτικούς, και σχολικής ηλικίας σε ΚΔΑΠ 

και ΚΔΑΠμεΑ θα ξεκινήσουν στις αρχές Ιουλίου και ότι φέτος θα πάρουν voucher 

15.000 παιδιά περισσότερα από πέρυσι.   

Καταρχάς το νούμερο είναι αναληθές. Πρόκειται απλώς για τη συγχώνευση, σε ένα 

πρόγραμμα, των δύο προγραμμάτων που ίσχυαν πέρυσι, αφενός για τις μητέρες 

υπαλλήλους του ιδιωτικού τομέα και αφετέρου για τις υπαλλήλους του δημόσιου τομέα. 

Κατά δεύτερον, αναφέρεται σε 150.000 voucher πέρυσι για τον ιδιωτικό τομέα, 

αποκρύπτοντας τη μείωση, κατά 5.000 το 2020, σε σχέση με τα 155.000 που είχαν 

δοθεί το 2019 από την κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ. Επίσης, αποκρύπτει ότι πέρυσι, στο 

πρόγραμμα για τους δημόσιους υπαλλήλους, λόγω των τεράστιων καθυστερήσεων, 

υπήρξε μειωμένη ζήτηση και τελικά, μετά και από περαιτέρω μείωση των 

προϋποθέσεων, δόθηκαν 12.000 vouchers έναντι των προβλεπομένων 15.000. 

Το λυπηρό όμως είναι ότι επαναλαμβάνει και φέτος την περσινή κωλυσιεργία στην 

έκδοση της απαραίτητης ΚΥΑ  για την έναρξη των αιτήσεων, που σε όλη την περίοδο 

του ΣΥΡΙΖΑ (2015-19) δημοσιευόταν περί τα τέλη Μαΐου με αρχές Ιουνίου. Δηλώνει 
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ευθαρσώς ότι οι αιτήσεις θα ξεκινήσουν Ιούλιο, δηλαδή τα αποτελέσματα θα βγουν, 

όπως και πέρυσι, αρχές Σεπτεμβρίου, αφού μεσολαβεί ο Αύγουστος.  

Η κωλυσιεργία αυτή, μετά την περυσινή εμπειρία, δεν μπορεί παρά να είναι σκόπιμη, 

πιθανότατα για να μη δοθεί χρόνος σε αντιδράσεις από γονείς και φορείς, ιδιώτες και 

δήμους, για την καθυστερημένη έκδοση των αποτελεσμάτων.  

Ειδικά μάλιστα για τα ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠμεΑ, να επισημάνουμε ότι ακόμη δεν έχει εκδοθεί 

η ΚΥΑ για τις νέες προϋποθέσεις αδειοδότησης και λειτουργίας νέων και υφιστάμενων 

δομών, όπως προέβλεπε ο ν. 4756/20, οπότε πιθανότατα δεκάδες ενδιαφερόμενοι 

φορείς ίδρυσης και λειτουργίας βρίσκονται «στον αέρα» και δεν μπορούν να 

υποβάλουν τη συμμετοχή τους στο φετινό πρόγραμμα. Σε σχετική μας επίκαιρη 

ερώτηση στις 21/4, η κα Μιχαηλίδου ανενδοίαστα απάντησε ότι «έχουμε χρόνο μέχρι 

το Σεπτέμβριο». Να υποθέσουμε ότι είναι κι αυτός ένας από τους λόγους για την 

σκόπιμη καθυστέρηση στην έναρξη του προγράμματος;  

Η βλάβη που προκαλείται με τον τρόπο αυτόν στα παιδιά, στους γονείς, αλλά και στους 

φορείς που λειτουργούν βρεφονηπιακούς σταθμούς, ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠμεΑ είναι πολύ 

σοβαρή. Οι γονείς δεν ξέρουν αν θα πάρουν το voucher για να μπορέσουν να στείλουν 

δωρεάν τα παιδιά τους στους σταθμούς και τις δομές δημιουργικής απασχόλησης. Τα 

παιδιά, ειδικά της προσχολικής ηλικίας, δεν μπορούν να προετοιμαστούν κατάλληλα 

από τους γονείς τους για το νέο περιβάλλον όπου θα χρειαστεί να ενταχθούν. Οι 

ιδιοκτήτες (ιδιώτες ή δήμοι) των αντίστοιχων δομών δεν μπορούν να 

προγραμματίσουν, ούτε πόσα τμήματα θα χρειαστεί να λειτουργήσουν, ούτε πόσο 

προσωπικό και τι ειδικότητες θα πρέπει να προσλάβουν, ενώ δεν μπορούν να 

διαβεβαιώσουν τους γονείς ότι πράγματι θα δεχθούν τα παιδιά τους τον Σεπτέμβριο. 

Και, φυσικά, το πρόβλημα διογκώνεται όταν πρόκειται για ανάπηρα παιδιά στα οποία 

απευθύνονται τα ΚΔΑΠμεΑ και τα οποία έχουν ακόμη μεγαλύτερη ανάγκη διασφάλισης 

της μελλοντικής τους ένταξης σε Κέντρο Δημιουργικής Απασχόλησης, που είναι γι αυτά 

ζήτημα ζωής και κοινωνικής ένταξης. 

Να επισημάνουμε τέλος, ότι αυτή τη στιγμή, ενώ έχουν ανοίξει όλα τα δημοτικά 

σχολεία, όπου τα παιδιά συμμετέχουν με rapid test, και οι βρεφονηπιακοί σταθμοί, τα 

ΚΔΑΠ παραμένουν αναιτιολόγητα κλειστά, δημιουργώντας μείζον πρόβλημα στις 

μητέρες παιδιών ηλικίας δημοτικού σχολείου. 

Επειδή επαναλαμβάνεται και φέτος η περυσινή τακτική των καθυστερήσεων στο 

πρόγραμμα των vouchers που, από όσα στοιχεία διαθέτουμε, φαίνεται να είναι 

σκόπιμη 

Επειδή παγίως, σε όλη την περίοδο διακυβέρνησης του ΣΥΡΙΖΑ, μέχρι το 2019, η 

έναρξη υποβολής των αιτήσεων γινόταν τέλη Μαΐου με αρχές Ιουνίου ώστε τα οριστικά 

αποτελέσματα να έχουν ανακοινωθεί πριν τις θερινές διακοπές και οι γονείς να έχουν 

εγγράψει έγκαιρα τα παιδιά τους στις δομές 

Επειδή δεν είναι δυνατόν οι οικογένειες να μην ξέρουν παρά στις αρχές Σεπτεμβρίου 

αν θα λάβουν δωρεάν voucher για να φιλοξενηθούν τα παιδιά τους σε Β/Ν σταθμούς, 

ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠμεΑ ώστε να μπορέσουν να συμφωνήσουν με τις δομές τη βέβαιη  

τοποθέτηση των παιδιών τους και να τα προετοιμάσουν  

Επειδή δεν υπάρχει κανένας λόγος να συνεχίζεται αυτή τη στιγμή η αναστολή 

λειτουργίας των ΚΔΑΠ, προκαλώντας μεγάλο πρόβλημα στις εργαζόμενες μητέρες 



παιδιών δημοτικού, όταν είναι ανοικτά τα δημοτικά σχολεία, με παρακολούθηση  μετά 

από rapid test και οι βρεφονηπιακοί σταθμοί   

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

1. Ποιους σκοπούς εξυπηρετούν οι καθυστερήσεις στην έναρξη του 

προγράμματος των vouchers  για βρεφονηπιακούς σταθμούς, ΚΔΑΠ και 

ΚΔΑΠμεΑ για τη σχολική χρονιά 2021-22; 

2. Θα επιταχύνουν την έκδοση της ΚΥΑ για το φετινό πρόγραμμα των vouchers, 

ώστε να ξεκινήσουν οι αιτήσεις προς την ΕΕΤΑΑ Α.Ε. το αργότερο αρχές 

Ιουνίου και να βγουν τα αποτελέσματα πριν από τις διακοπές του Αυγούστου 

ώστε να μπορέσουν οι γονείς να προγραμματίσουν την υλοποίηση των 

voucher; 

3. Θα επιταχύνουν την έκδοση των δύο ΚΥΑ εφαρμογής του Νόμου 4756/20 για 

τα ΚΔΑΠ και ΚΔΑΠμεΑ, δημοτικά και ιδιωτικά, ώστε να υπάρχει ισοτιμία στη 

δυνατότητα συμμετοχής των δομών στο φετινό πρόγραμμα και να είναι 

ενήμεροι οι φορείς που τις λειτουργούν για τους νέους όρους που θα πρέπει 

να εφαρμόσουν από τον Σεπτέμβριο;  

4. Πότε  θα επαναλειτουργήσουν τα ΚΔΑΠ που απευθύνονται σε παιδιά του 

δημοτικού, τα οποία πηγαίνουν κανονικά σχολείο μετά από αρνητικό rapid 

test; 

Οι ερωτώντες βουλευτές 

Φωτίου Θεανώ 

 

Χαρίτσης Αλέξανδρος (Αλέξης) 

Ζαχαριάδης Κωνσταντίνος 

Ξενογιαννακοπούλου Μαρία-Ελίζα (Μαριλίζα) 

 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αλεξιάδης Τρύφωνας 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος 

Βαγενά-Κηλαηδόνη Άννα 

Βαρδάκης Σωκράτης  

Βέττα Καλλιόπη 

Γιαννούλης Χρήστος 

Γκιόλας Ιωάννης 

Ελευθεριάδου Σουλτάνα (Τάνια) 

Ηγουμενίδης Νικόλαος 

Θραψανιώτης Εμμανουήλ 

Καλαματιανός Διονύσιος – Χαράλαμπος 



Καρασαρλίδου Ευφροσύνη (Φρόσω) 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 

Καφαντάρη Χαρούλα (Χαρά) 

Κατρούγκαλος Γεώργιος 

Κουρουμπλής Παναγιώτης 

Λάππας Σπυρίδων 

Μάλαμα Κυριακή 

Mαμουλάκης Χαράλαμπος 

Μάρκου Κωνσταντίνος  

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος  

Μπαλάφας Ιωάννης 

Μπάρκας Κωνσταντίνος 

Μωραΐτης Αθανάσιος (Θάνος) 

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος  

Παπαδόπουλος Αθανάσιος (Σάκης) 

Παπαηλιού Γεώργιος 

Πέρκα Θεοπίστη (Πέττυ) 

Πολάκης Παύλος 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Ραγκούσης Ιωάννης 

Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σκουρλέτης Παναγιώτης 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 

Τζούφη Μερόπη 

Τριανταφυλλίδης Αλέξανδρος (Αλέκος) 

Τσίπρας Γεώργιος 

Φίλης Νικόλαος 

Χαρίτου Δημήτριος 

Χατζηγιαννάκης Μιλτιάδης 

Χρηστίδου Ραλλία  

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 

  

  

 




